                                                                                                                                               
        Тема: Правила вживання апострофа                     
         

 Бесіда за змістом раніше вивченого матеріалу
· Коли знак м’якшення не пишеться в словах, а коли пишеться?

Словниковий диктант
Наталчин, хатинці, Оленьці, скриньці, тьмяний, різьбяр, погодься, кузня, промінчик, бриньчати, женьшень, Харків, няньчити, чотирма.






Казка про апостроф  (інсценізація) 
Жили на світі дві коми. Одна була слухняна, зупинялась  тільки там, де її ставили. А друга - стрибала де хотіла, бешкетувала, як хотіла. Плуталась між словами, ніяк місця собі не могла  знайти. Розсердились букви та і закинули її на самий верх слів та наказали  постійно стояти після б, п, в, м, ф та р перед я, ю, є, ї . З того часу називали її апострофом.                                          


Опрацювання навчального матеріалу.

1. Пояснення з використанням поданої нижче таблиці 
« Вживання апострофа» 

	
Апостроф перед я, ю, є, ї

	пишеться
	не пишеться

	1. Після букв б, п, в, м, ф, якщо перед ними немає іншої літери: б´є, п’є, в´юн, м’яч,  
2. Після р, що позначає твердий звук [р]: пір´я, кур´єр, сузір´я
	1. Якщо в українських словах перед б, п, в, м, ф стоїть приголосний
(крім р), що належить до кореня: 
свято, тьмяний, морквяний, але торф´яний

	3. Після префіксів та попередньої частини складних слів, які закінчуються на приголосний: з´явитися, роз´їзд, дит´ясла,  двох'ярусний,
	2. Якщо в українських словах літери я, ю, є після р позначають його м´якість: буря, Рєпін, рясно

	4. У слові Лук´ян і похідних: Лук´яненко, Лук´янівка
	



 Гра«Хвилинка загадок» 

1.   Що через хату не перекинеш                                                           пір'я
2. Дуже люблять молодця б'ють щоправда без кінця                     м’яч 
3. Стоїть, колихається, гарною головою величається                       будяк
4. Червоний пан у яму впав.                                                                    буряк
5. Куди ступиш — всюди маєш, хоч не бачиш, а вживаєш.             повітря
6.  У якому слові сім однакових букв                                                  сім’я  7я 
Довідка:  

Розподільний диктант    
Записати слова у дві колонки:
         1)  слова з апострофом;         2)  без апострофа.
Дев'ятсот, серм'яга, хуторянин, зв'язок, духмяне, порядок, бур'ян, без'язикі, тьмяно, цвях, присвята, реп'ях, п'ятдесят, з'ясовано, Соловйов.
1.Завдання з ключем. Ключ. З останніх букв колонок утвориться назва вірша В.Сосюри «Так ніхто не кохав...».



